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NSK-S och RSS-nätverkets gemensamma möte 9 februari 2022 

Plats: Zoom 

Datum:  9 februari 9-12 

Deltagare: NSK-S och RSS-nätverket 

Ordförande: Anna Lilja Qvarlander och Camilla Wiberg  

Dokumentation: Anna Nielsen 

Nästa möte:  9 juni, 9-12 Digitalt 

Beslut fattade under 

mötet: 
 

Protokollet: Beslut  redovisas inledningsvis men markeras också med 

fetstil i den löpande texten. 

Punkterna följer dagordningen/agendans ordning   

Agenda/ 

dagordning:  
För fullständig agenda se Outlook 

Inledning  Kansliet hälsar välkomna och presenterar dagordningen.  

Genomgång av föregående gemensamma möte samt 

återföring från möte med RSS-nätverket, och agenda för 

NSK-S möte under eftermiddagen. 

Förslag från 

Socialstyrelsen till pilot i 

Partnerskapet –

Kunskapsstöd om barn 

med normbrytande 

beteende 

Thomas Jonsland och Åsa Wassbäck, Socialstyrelsen berättar 

om förslaget till ny pilot i Partnerskapet. Se PPT 4-19. 

Anledningen till att Socialstyrelsen lyfter detta nu är för att 

kolla om RSS:er och kommuner är intresserad av att 

medverka i sådan här samverkanspilot. Det kommer att läggas 

ut en förfrågan för intresseanmälan på Partnerskapets 

projektarbetsplats.  

SKR: Det som är spännande med detta underlag är att det 

innehåller konkreta rekommendationer, även om insatserna 

inte alla är tillgängliga. Det pågår ett arbete  just nu om att 

försöka utreda hur kommunerna kan få tillgång till metoderna.  

Vad anser nätverken om underlaget? 

- Viktig fråga att ta med tillbaka till kommunerna. 
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- Väldigt bra uppbyggt kunskapsstöd. Hjälpsamt 

material, bra med tydligheten och att det är fokus på 

det sociala arbetet och uppsökande arbetet.  

- Vi efterfrågar vilka metoder vi kan använda oss av 

och som kan komma direkt till användning. 

- Vi har i flera år samarbetat med skola, barn och fritid 

i dessa frågor. Viktigt att få även dessa sektorer och se 

till att de har tillgång till materialet. 

Dialog med 

Socialstyrelsen om 

regionala seminarier 

avseende riktlinjer ADHD 

och autism 

Louise von Bahr, 

Socialstyrelsen 

Anna Thomsson, deltagare 

projektledningsgrupp NR 

Louise von Bahr, Socialstyrelsen, deltar för att förankra idén 

om regionala seminarier för att sprida nya nationella riktlinjer 

för ADHD och autism. Se separat PDF för presentation. 

Socialstyrelsen kommer att ha remissperiod juni till och med 

september 2022. Under den tiden kar man få in synpunkter 

från regioner, kommuner eller professionsföreningar etc.  

Socialstyrelsen är flexibla för upplägg avseende förankring på 

kommunsidan och kan anpassa arbetssättet utifrån 

kommunernas och RSS:ernas  behov och förutsättningar. Vill 

gärna få återkoppling från er om hur Socialstyrelsen kan nå 

kommunerna på bästa sätt. Finns det befintliga möten vi kan 

medverka på? 

Syftet med seminarierna under remissperioden är primärt att 

föra en dialog om 

– Vad behöver ske inom regionen och kommunen för 

att realisera riktlinjernas rekommendationer? 

– GAP-analys mellan nuläge och önskat läge utifrån 

rekommendationerna. 

– Bidra till samtal mellan olika huvudmän. 

Sekundärt syfte är att samla in synpunkter på remissversionen 

inför Socialstyrelsens arbete med slutversionen. 

Planeringen just nu: förberedande workshop 20 april med 

information om frågeställningar i riktlinjerna. Om det finns 

behov kan Socialstyrelsen återkomma med ytterligare 

mötesdatum.  

Socialstyrelsen har under hela arbetet haft ett nära samarbete 

med VIP-ADHD. NPO psykisk hälsa har sagt att de kan 

uppdatera VIP efter att riktlinjerna släpps. VIP:en är också 

mer ett professionsstöd medan Socialstyrelsens målgrupp är 

beslutsfattare.  
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RSS:erna efterfrågar vilka kontaktpersoner som fått inbjudan i 

sjukvårdsregionerna. Socialstyrelsen kommer att skicka ut 

dessa 

Nätverken uppskattar ansatsen att man kan göra lite olika. 

SKR och RSS tillsammans med kommunerna får efter mötet 

fundera på hur detta kan samordnas..  

Finns både fördelar och nackdelar med att köra seminarierna 

tillsammans med kommunerna.  

Kan för barn och unga vara en fördel att göra GAP-analys för 

såväl riktlinjerna som kunskapsstödet om barn med 

normbrytande beteende samtidigt.  

SKR och Socialstyrelsen fortsätter diskussionen för att ta fram 

ett underlag som kan skickas till funktionsbrevlådorna.  

Dialog med 

Folkhälsomyndigheten  

om regeringsuppdraget 

för ett kunskapsbaserat 

lokalt och regionalt 

ANDTS-arbete 

Folkhälsomyndigheten med stöd av Gullers 

Folkhälsomyndigheten har skickat ut underlag i förväg. 

Deltagarna diskuterar i grupper regeringsuppdraget för ett 

kunskapsbaserat lokalt och regionalt ANDTS-arbete. 

Gruppdiskussionerna dokumenteras och kommer att återföras 

i någon form till deltagarna.  

Underlagsrapport för 

Utvecklingsplan för 

kunskapsstyrning i 

hälso- och sjukvård 

 

Anna och Camilla, SKR 

Under denna punkt deltar inte myndigheterna. 

SKS har fått i uppdrag att ta fram en plan för långsiktig 

inriktning för nationellt system för kunskapsstyrning i hälso- 

och sjukvård. Underlaget ska ligga till grund för beslut kring 

långsiktig utveckling och finansiering. Lumell har fått i 

uppdrag att sammanställa en underlagsrapport som stöd för 

arbetet som S-KiS tagit del av 

Camilla berättar om S-KiS hantering av underlagsrapporter. 

S-KiS har skickat in en skrivelse med sina synpunkter som 

kan biläggas till rapporten.  

 Följande inspel skickades in från S-KiS: 

− S-KiS saknar en ansats/önskan/viljeyttring om hur 

systemet ska utvecklas på sikt för att kunna hantera 

hela hälso- och sjukvården och alltså inkludera 

kommunerna som huvudmän. Koppling till Nära vård 
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− En motsvarande ansats/önskan/viljeyttring behöver 

också komma från kommunerna för att nå en jämlik 

hälso- och sjukvård av god kvalitet 

− Om/när en sådan ansats antas av SKS respektive S-

KiS behöver ett gemensamt arbete göras för att uppnå 

en sådan utveckling 

− S-KiS uppfattar att NPO:er efterfrågar kommunal 

medverkan och uppskattar kommunernas insatser i det 

praktiska arbetet. Den efterfrågan avspeglas inte i 

rapporten. 

S-KiS påpekade också att skrivningar i rapporten behövde 

tydliggöra: 

- Att ansvaret för hälso- och sjukvården är delat, och 

hur, behöver beskrivas tidigt i underlaget. Den 

kommunala hälso- och sjukvården utgör nu drygt en 

tredjedel av primärvården och det behöver framgå i  

en bakgrundbeskrivning.  

- Det är viktigt att det framgår av underlagsrapporten 

med vilken logik systemet har byggts upp, d v s att 

det har sin utgångpunkt i den hälso- och sjukvård som 

bedrivs av regionerna.  

- Av underlagsrapporten framgår att systemet fram tills 

idag framgångsrikt hanterat framtagande av nya 

kunskapsstöd medan det fortfarande finns utmaningar 

avseende implementering och uppföljning. Den 

utmaningen är minst lika stor avseende kommunernas 

hälso- och sjukvård vilket behöver framgå av 

underlagsrapporten.  

 

Inspelen från S-KiS mottogs väl av arbetsgruppen som 

ansvarat för underlagsrapporten. Till SKS internat där 

underlagsrapporten tar man med att man ska sträva mot en 

sådan här inriktning och att planera för hur det kan 

åstadkommas.  

Det som händer nu är att SKS utifrån underlagsrapporten  

kommer att ta olika former av beslutsunderlag. Olika 

grupperingar ska bereda beslutsunderlagen under våren. SKR 

återkommer när det finns en ny version av rapporten.  
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 Sammanfattning och avslut. 

Vi har satt igång en hel del strategiska arbeten under de två 

senaste dagarna som berör såväl RSS som kommunerna, vi 

måste värna om dessa och se till att det blir bra för oss alla.  

 

 

 


